

Jendarteaaren aldaketa "Karta soziala"

Duela 39 urte, martxoaren hiruan, langile-talde batek kapitalari muga jarri behar zitzaiola erabaki zuen. Pertsona horiek ez zuten ustiapena jasaten jarraitu nahi, ezta enpresariekin (politikarien oniritziarekin) nahi zutena egiten jarrai zezatenik ere.

Frankismoaren txokorik ilunenetan sortu zen klase politikoak inoiz ez bezalako errepressoarekin erantzun zuen. Bost pertsona hil ziren Gasteizko kaleetan beren eskubide demokratikoak eta lanekoak defendatzeagatik, borrokatzea eskubideak defendatu eta lortzeko biderik onena eta bakarra dela erakusten zigutela.

Gaur erregimen frankistako poliziek San Frantzisko Elizan gauzatu zuten hilketaren urteurrena da, eta argi dago beharrezkoa dela gizarte-aldaketa prozesu bat hastea, eta bide horren amaiera ezinbestean da azken urteotan zehar kendu dizkiguten eskubide guztiek berreskuratzea eta, era berean, argi uztea egungo egoeraren konponbideak ez ditugula kapitalismoan aurkituko.

Kide haien oroimena urte hauetan guztietaan bizirik mantendu dugun sindikatuok ziur gaude nahitaezko dela borrokatzen eta mobilizatzen jarraitza. Bere errentak gizartearen beharrek baino gehiago kezkatzen dituen maila politikoaren politika neoliberalak salatzeko mobilizatzea, enpresa gehiago ixtea ekiditeko nahiz esklabotza-soldatak ekiditeko mobilizatzea. Azken finean, gizartearen eta sindikatuen arteko aliantza batekin eta proposamenak eraikitzeko gaitasunarekin bakarrik alda dezakegu egungo egoera.

Gaur Gasteizko kaleetan manifestatzen ari gara. Ehunka langile, ikasle, etxe-koandre, pentsiodun eta abar gara, eta elkarrekin goazela, **Romualdo Barroso, Francisco Aznar, Jose Castillo Garcia, Bienvenido Pereda eta Pedro Maria Martinez Ocio** gogoratzen ditugu eta, aldi berean, erakundeak kudeatzeaz arduratzen direnei Euskal Herriko Karta sozialaren edukiak jasotzen dituen politika bat exijitzen diegu.

Gizartearen parte-hartzearen bitartez, gaur egungo gizarte-desberdintasunak zuzentzeko politikei heldu behar diegu, modu serioan, eta ustezko gizarte-elkarrrizketa norbere burua zuritzeko erabili gabe. Geratzen ari dena arbuiatzea ez da nahikoa, egoera errotik aldatu behar da. Euskal Herrian eredu sozioproduktibo bat eraiki behar da alderdi hauetan oinarrituz: oinarrizko beharrak asetzear; aberastasunaren, enpleguaren eta lanen banaketa aldatzea; eskubideen unibertsaltasuna; sektore publikoaren lidergoa; interes kolektiboa lehenestea indibidualismoaren gainetik; politika ekonomikoaren eraginkortasun soziala eta ingurumenarekiko; emakumeen eta gizonen arteko berdintasuna... (hitzez hitz programa sozialean).

Bukatzeko, gogoan izan martxoaren 14an beste hitzordu bat dugula Bilbon edo Iruñean. Egun horretan, milaka pertsonarekin batera, gure eskubideak erre-speta eta defenda daitezela exijituko dugu, eta horretarako, Euskal Herriaren gizarte-eskubideen karta goratuko dugu. Martxoaren 14an, prozesu bat hasiko dugu helburu argi eta zehatz batekin: bigarren mailako herritarrik gabeko gizarte-eredu bat lortzea, non pertsona guztiak beren patuaren jabe diren.

OMENALDIA LANGILEEN BORROKALARIARI: 19:00etan Martxoak 3ko Plazan.

MANIFESTALDIA: 19:30etan leku beretik

Martxoak 3ko

Langileen borrokaren oroimenean
homenaje a la lucha de la clase obrera



Martxoak



Jendartearen aldaketa "Karta soziala"

El tres de marzo de hace 39 años, un grupo de trabajadores y trabajadoras decidieron que había que poner coto al capital. Estas personas no estaban dispuestas a seguir siendo explotadas ni a que los empresarios con el beneplácito de la clase política.-siguiieran haciendo y desahaciendo a su antojo.

Esa clase política forjada en los rincones más oscuros del franquismo respondió con una represión inusitada. Cinco personas perdieron sus vidas en las calles de Gasteiz por defender sus derechos democráticos y laborales, por enseñarnos que la lucha es el mejor y único camino cuando se trata de defender y conseguir derechos.

Hoy, en un nuevo aniversario de la matanza perpetrada por la policía del régimen franquista en la Iglesia de San Francisco, nos encontramos ante la innegable necesidad de iniciar un proceso de cambio social, un camino cuyo final no puede ser otro que recuperar todos esos derechos que nos han arrebatado a lo largo de estos últimos años e, igualmente, dejar bien claro que no es dentro del propio capitalismo donde encontraremos soluciones a la actual situación.

Las organizaciones sindicales que hemos mantenido, durante todos estos años, el vivo recuerdo de nuestros compañeros asesinados, estamos convencidas de la necesidad de seguir luchando y movilizándonos. Movilizarnos para denunciar las políticas neoliberales de esta clase política más preocupada de sus prebendas que de las necesidades sociales, movilizarnos para impedir que se sigan cerrando empresas o se permitan salarios de esclavitud. En definitiva, solamente desde una alianza social y sindical fuerte y con capacidad de construir propuestas podremos cambiar la actual situación.

Hoy nos estamos manifestando por las calles de Gasteiz. Somos cientos de trabajadores y trabajadoras, estudiantes, amas de casa, pensionistas,... estamos marchando codo con codo para, al mismo tiempo que recordamos a **Romualdo Barroso, Francisco Aznar, Jose Castillo Garcia, Bienvenido Pereda y Pedro Maria Martinez Ocio**, exigir a los actuales gestores de las instituciones una política que recoja los contenidos de la Karta sozial de Euskal Herria.

Hay que afrontar, desde la participación social, políticas que corrijan la actual desigualdad, de una forma seria y sin lavados de cara como la del mal llamado dialogo social. No es suficiente rechazar lo que está pasando, hay que cambiar la situación de raíz y construir un modelo socioproductivo en EH basado en la cobertura de las necesidades básicas; la redistribución de la riqueza, el empleo y los trabajos; la universalidad de los derechos; el liderazgo del sector público; la prioridad del interés colectivo respecto al impulso del individualismo; la eficiencia social y medioambiental de la política económica; la igualdad entre mujeres y hombres...(literal del programa social)

Para acabar, recordar que el próximo día 14 de marzo tenemos otra cita, en este caso en Bilbao o Iruña. Ese día, conjuntamente con miles y miles de personas, reclamaremos el respeto y la defensa de nuestros derechos y para ello, enarbolaremos la Carta de Derechos sociales de Euskal Herria. Este 14 de marzo iniciaremos un proceso con una meta clara y concisa, conseguir un modelo de sociedad donde no existan ciudadanos y ciudadanas de segunda, sino dueños de su destino.

HOMENAJE A LA LUCHA DE LA CLASE OBRERA: 19:00 h. Plaza 3 de marzo
MANIFESTACIÓN: 19:30 h.

Martxoak 3ko

Langileen borrokaren oriomenean
homenaje a la lucha de la clase obrera

